



外語 英·日·法·德·西
能力測驗

Foreign Language
Proficiency Test

English

にほんご

Français

Deutsch

Español

包含聽讀說寫四項技能，全方位檢測
廣獲400多個公民營機構、大學校院採用

國內第一家通過ISO品質認證的語言教學測驗機構

【聲明】LTTC、FLPT外語能力測驗係本中心登記註冊之服務標章及商標，非經本中心同意或授權，任何人不得擅自使用相同或近似之標章或商標，以免觸法。



105年推出歐日語筆試新題型 模擬試題全新上市

- 提供英、日、法、德、西班牙語五種語言測驗
- 國內歷史最久、穩定性高的外語檢測工具
於民國54年開辦，歷年來積極進行測驗研究，各項測驗的信、效度與時俱進。
- 廣獲400多個公民營機構、大學校院採用
 - 考試院公務人員保訓會指定為各級公務機關、學校選送人員出國進修之語言能力證明
 - 臺大、臺師大、臺科大等多所大學採用作為學習成果檢測、遴選國際交換學生或畢業檢核
 - 國防部、經濟部、法務部、交通部、人事行政總處、台電、中華電信、台灣中油及十數家公民營銀行採用
 - 教育部公費留考與學海計畫採用
- 檢測能力採國際標準
檢測程度涵蓋CEFR A2~C1（初級至高級），不分級數，可一次考完。

| 測驗項目 | | 測驗時間 | | 作答方式 |
|-----------|-------|--------|-----|------|
| | | 英語 | 歐日語 | |
| 筆試 | 聽力 | 約110分鐘 | | 選擇題 |
| | 用法 | | | |
| | 字彙與閱讀 | | | |
| 口說 | | 約15分鐘 | | 錄音 |
| 寫作測驗(僅英語) | | 60分鐘 | --- | 引導寫作 |

例題與練習題請瀏覽官網https://www.lttc.ntu.edu.tw/FLPT_prep.htm

購買模擬試題請至 [LTTc e購網](#)



In 2016

New Japanese, French, German, and Spanish
FLPT Tests launched
New FLPT Sample Tests released

- Available in English, Japanese, French, German, and Spanish.

- The FLPT has long been a reliable language assessment tool.

It has been administered since 1965, and numerous studies have been conducted to ensure its reliability and validity.

- The FLPT is currently used by more than 400 public and private institutions and universities. For instance:

- Civil Service Protection and Training Commission—to select civil servants for overseas training or study

- Universities such as National Taiwan University, National Taiwan Normal University, and National Taiwan University of Science and Technology—to measure students' progress in learning English, as a criterion for graduation, or for admission to international exchange programs

- Ministry of Education—to select candidates for government scholarships for overseas study

- Ministry of National Defense, Ministry of Economic Affairs, Ministry of Justice, Ministry of Transportation and Communications, Directorate-General of Personnel Administration, Taiwan Power Company, Chunghwa Telecom, CPC Corporation, Taiwan, and many public and private banks

- FLPT test results have been aligned to the Common European Framework of Reference for Languages (CEFR).

The test is suitable for use with learners from CEFR A2 level to C1 level, and all test components can be taken in one sitting.

| Component | Time | | Response Type |
|---------------------------------|-----------------------|-------------------------------------|------------------------------|
| | English | Japanese, French German, Spanish | |
| Listening | 110 mins (approx.) | | Multiple-choice questions |
| Usage | | | |
| Vocabulary & Reading | | | |
| Speaking | 15 mins (approx.) | | Audio recording |
| Writing (For English Test only) | 60 mins | --- | Guided writing |

For sample questions, please visit https://www.lttc.ntu.edu.tw/FLPT_prep.htm

To purchase a sample test, please visit <https://eshop.org.tw>



外語能力測驗 (FLPT-English) 與全民英檢 (GEPT) 級分對照表

接收技能(Receptive skills)

| CEFR 語言能力參考指標 | FLPT-English 筆試總分 (含聽力、用法、字彙與閱讀) | GEPT |
|------------------|----------------------------------------|------------|
| C1 | 240~330 | 高級通過(聽、讀) |
| B2 | 195~239 | 中高級通過(聽、讀) |
| B1 | 150~194 | 中級通過(聽、讀) |
| A2 | 105~149 | 初級通過(聽、讀) |

產出技能(Productive skills)

| CEFR 語言能力參考指標 | FLPT-English | | GEPT |
|------------------|--------------|------|------------|
| | 口試級分 | 寫作級分 | |
| C1 | S-3~5 | A | 高級通過(說、寫) |
| B2 | S-2+ | B | 中高級通過(說、寫) |
| B1 | S-2 | C | 中級通過(說、寫) |
| A2 | S-1+ | D | 初級通過(說、寫) |

報名資訊

- 測驗語言** 英、日、法、德、西班牙語。
- 檢測對象** 一般社會人士及國中(含)以上學生。
(適合外語學習時數達216小時或程度在CEFR A2級以上者報考)
- 測驗日期** 每年定期舉辦8次，詳細日期請瀏覽本中心網頁。
- 測驗地點** 語言訓練測驗中心 台北市辛亥路二段170號(臺大校總區內)
部分日期增設中南部考場
學校、機構團體送考50人以上可另安排測驗日期與地點

ITTC[®]

財團法人語言訓練測驗中心
綜合測驗組第一科

地址：10663 台北市大安區辛亥路2段170號(臺大校總區內)
電話：02-2365-5050 傳真：02-2369-8125
網址：<https://www.ittc.ntu.edu.tw/FLPT.htm>
E-mail：gts@ittc.ntu.edu.tw

歡迎加入ITTC粉絲團  [mylittc](https://www.facebook.com/mylittc) 